
 

      

Tisková zpráva — Portimo, o. p. s.  

Kvalita je vidět! již podruhé 
 
V pondělí 29. 8. 2022 se konal již druhý ročník konference s názvem „Kvalita je vidět“. Pracovníci 

organizace a hosté měli příležitost se v Novém Městě na Moravě osobně setkat a vzájemně se obohatit 

o novinky, aktuální témata skrze příběhy lidí a tzv. kazuistiky, které spektrum poskytovaných služeb 

organizace zaměřených na podporu dětem, rodinám, dospělým i seniorům a lidem se zdravotním 
postižením či sociálním znevýhodněním, nabízí.  

 

 
Konference se i letos držela cíle zvýšení a podtržení odbornosti a zaměření na kvalitativní rámec 

poskytování sociálních služeb a certifikovaných programů primární prevence a dobrovolnictví, které je 

důležitou součástí činnosti organizace a vychází ze strategického plánování. 
 

 

V rámci zvyšování kvality a rozsahu poskytovaných služeb již připravujeme návazné aktivity na stávající 

sociální služby Portimo, o.p.s., které vycházejí z potřeb komunity zejména se zaměřením na osoby se 

zdravotním postižení. Jde o tzv. „Homesharing“, který je zaměřen na sdílenou péči o děti s postižením 

prostřednictvím tzv. hostitele či „TOD - Tým okolo dítěte“, který má pro změnu za úkol sestavit plán 

podpory dítěte a rodiny přes sdílená a koordinovaná setkání odborníků a rodiny a je zaměřená na rozvoj 

a učení dítěte rodiny a dbá na celistvý pohled, uvádí Ing. Tomáš Pospíšil, ředitel Portimo, o.p.s. 
 

Na konferenci zazněla témata jako Milostivé léto včetně ohlédnutí a přístupu orgánů výkonné moci a 

žadatelů při Občanské poradně nebo seznámení a ohlédnutí za programy primární prevence Centra 

prevence CéPéčko zaměřenými v tomto případě na kyberbezpečí včetně nově připravovaného programu 

„On-line svět zvířátek pro 1. – 3. třídu.  

Dotkli jsme se také viru SARS-CoV-2 a s tím souvisejících dopadů, které jsou spojeny s restrikcemi a 

opatřeními. Zazněly zde ekonomické problémy jako ztráta zaměstnání, zadlužení či ztráta bydlení, 

výchovné potíže a problematické vztahy v rodině, záškoláctví i různé druhy závislostí. 
 

,,Závislost na technologiích je nyní opravdu problém, velký vliv měla právě výuka online. Děti se 

z reálného života přesunuly na sociální sítě a projevila se u nich absolutní nechuť vrátit se zpět do škol, 

jakmile to bylo možné. Ohromně klesla jejich motivace se učit a pracovat na svých výsledcích.“  říká 

Mgr. Petra Holotíková, vedoucí služby Sociálně aktivizační služby pro rodiny s dětmi.  
 

Rovněž se ukázalo, jak důležité je navázat s klienty lidský a blízký vztah založený na důvěře, aby se 

mohly dít skutečné posuny a doslova zázraky v životech lidí. Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež i 

osobní asistence má ve společnosti své místo, které je nepostradatelné a je zapotřebí je dále rozvíjet. 
 

Monika Šauerová, DiS. k práci na nízkoprahovém zařízení řekla ,,Běháme s dětmi, skáčeme, děláme 

blbiny, ale to je součástí naší práce, budujeme tak důvěru a hledáme si k sobě s dětmi cestu. A když ji 

najdeme, otevře se pole důvěry, ve kterém mohou děti sami na sobě pracovat s naší podporou.“ 

 

V příspěvku Bc. Michaely Svobodové, DiS., která zaštiťuje Ranou péči jako její vedoucí a připravuje 

aktivitu Týmu okolo dítěte, zazněla problematika mateřských škol a co rodiče často slýchají, pokud jde 

o dítě se závažnými obtížemi ve vývoji nebo diagnostikovaným mentálním, tělesným nebo 

kombinovaným postižení či poruchou autistického spektra.  Co nabízíme rodičům jako podporu a co 

bude dál. 



 

      

Jak sama říká, Raná péče de facto končí v sedmi letech a tyto rodiny, které od nás odcházejí, nemají 

žádnou návaznou službu, která by je podpořila. Chceme, aby toto prázdné místo nahradil právě Tým 

okolo dítěte, který by rodině pomohl zvládnout nové povinnosti a situace, které vznikají ve spojení s 

nástupem do školy a s ukončením poskytování naší služby, které je legislativně dáno právě sedmým 

rokem“. 

 

Dalšími odbornými příspěvky nás zahrnula Lenka Hrubešová ze Sociální rehabilitace, která mluvila o 

přínosu sociální rehabilitace pro pracovní rehabilitaci, nutné návaznosti i chystané příručce pro osoby se 

zdravotním postižením. 

 

Zvláštním hostem konference byla také Drahomíra Lukšová PhDr., vedoucí odboru sociálních věcí a 

zdravotnictví v Bystřici nad Pernštejnem, která obsah konference shrnula následujícími slovy: Z celého 

jednání konference jsem měla velice dobrý pocit, setkala jsem se s lidmi, kteří své práci rozumí, dělají ji 

dobře a baví je to. 

 
 
 
 

 
Portimo provází člověka v nepřízni života. Podporuje ho, aby mohl obtížnou situaci zvládnout vlastními silami. Hledá a nabízí 
nová řešení problémů jednotlivým lidem i širší komunitě, a proto je nepostradatelným partnerem pro své okolí. Je 
dlouhodobě spolehlivou organizací s tvůrčím a sehraným týmem pracovníků. Poskytujeme šest sociálních služeb: EZOP - 
Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež, Občanská poradna, Osobní asistence, Raná péče, Sociálně aktivizační služby pro 
rodiny s dětmi a sociální rehabilitace. Součástí naší práce jsou i preventivní programy Centra prevence CéPéčko, realizujeme 
také dobrovolnické programy. 
 

Foto:  záznam a další materiály z konference je zveřejněn na odkaze Portimo, o.p.s.  
(https://www.portimo.cz/konference-portimo-kvalita-je-videt-2022) 
 
Portimo získalo prestižní ocenění Neziskovka roku 2016. 
 

 

Děkujeme za váš zájem, podrobnější informace vám poskytneme: Ing. Tomáš Pospíšil, ředitel – mobil 733 664 321 
 

Více informací na www.portimo.cz a na www.facebook.com/portimoops 
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